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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
Az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i
kérdést kívánok intézni a Közigazgatási és Igazságügyi Minisztériumot vezető miniszterhez,
mint a tárgyban illetékes minisztérium vezet őjéhez

„Mégis törvényes a vörös csillag viselése?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

2013. május 1-én feljelentést tettem, a Pécsi Rendőrkapitányságon, tiltott önkényuralmi jelké p
viselése miatt, amelyet Vajnai Attila és követői ellen tettem, mert Pécsett 2013 . május 1-én
vörös csillaggal, azaz a kommunista rendszerek önkényuralmi jelképével vonultak fel Péc s
belvárosában. Emlékeztetném a Tisztelt Miniszter Urat, hogy április 30-tól hatályo s

törvénymódosítás értelmében, az ötágú vörös csillag viselése újból b űncselekmény, amelyrő l
az akkor hatályos Btk. 269/B . rendelkezett, s amelyről a jelenleg hatályos Btk . 335. §-a
szintén rendelkezik.

A feljelentésem nyomán a Pécsi Rend őrkapitányság nyomozást rendelt el . A feljelentésemet
összevonták a Hortobágyi Kényszermunka Táborokba Elhurcoltak Egyesületének
feljelentésével azonban a Pécsi Rendőrkapitányság Bűnügyi Osztály Nyomozó Alosztálya a
02010/2317-4/2013 .bü. ügyszám alatt a nyomozást megszüntette, mivel szerintük nem történ t
bűncselekmény. Ezt azzal indokolták, hogy az Emberi Jogok Európai Bizottság szerint a

vörös csillag nem tekinthető a kommunizmust reprezentáló jelképnek, mivel az a nemzetközi

munkásmozgalom szimbóluma, ezért a pécsi rendőrség szerint, a vörös csillag viselése –
ellentétben a törvénnyel – nem tekinthető bűncselekménynek.

A nyomozás megszűntetése ellen panasszal éltem a Baranya Megyei Főügyészségen amelyet,
Dr. Varga-Kontár György Főügyész Úr indoklás nélkül elutasított . Az elutasító határozat
azonban nem hivatkozik az önkényuralmi jelképek tiltott viselésére, csak a nemzetiszocialista



és kommunista rendszerek nyilvános tagadásának b űntettére terjed ki . Így, véleményem
szerint mind a Pécsi Rendőrkapitányság, mind a Megyei F őügyészség nem törvényszerűen

járt el, hiszen a törvénymódosításnak köszönhet ően a helyzet teljesen egyértelműnek kellet

volna lennie .

Tisztelt Miniszter Úr !

A tavaszi ülésszakban az Ön tálcája terjesztette el ő a szükséges törvénymódosítást, aminek
általános vitájában Dr. Rétvári Bence Államtitkár Úr a következőképpen is érvelt a
törvénymódosítás mellett :

„ Tehát talán azért is küldte az Alkotmánybíróság vissza hozzánk ezt a mostani javaslatot,
hogy konkrétabbá téve a tényállást, ne fordulhasson elő az, hogy ha az ország egyik részében
valaki kitűz egy vörös csillagot egy munkáspárti vagy más felvonuláson, akkor ez az illet ő
büntetlenül marad, míg máshol vele kapcsolatban elindul egy büntetőeljárás”

Ennek ellenére, ahogy fentebb már írtam, mint a Pécsi Rendőrkapitányság, mind a
Főügyészség a jelen állás szerint figyelmen kívül hagyta ezt a Jobbik által is támogatott
törvénymódosítást . Az elutasító határozatban a rendőrség többek között arra is hivatkozik ,
hogy a kommunista jelkép viselése nem a köznyugalmat megzavaró módon történt . Ennek
ellent mond, hogy nem csak én, hanem más egyesület is feljelentést tett, illetve töb b
dulakodásba is fajuló esemény is történt, amellyel pécsiek fejezték ki ellenvéleményüket a
kommunista felvonulás és a diktatórikus jelképek használata ellen . Így tehát ezek a
momentumok is jól jelzik, hogy a felvonuláson használt kommunista önkényuralmi jelképek
igen is alkalmasak voltak a köznyugalom megzavarására.

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik már az általános vitában is kifejtette, hogy a törvény szigora alól ez a kitétel
kiskaput nyithat . Az ennek bezárására vonatkozó javaslatunkat azonban nem fogadták el,
aminek egyenes ági következménye, hogy a fent idézett kommunista provokáció büntetle n
maradhatott, így sárba tiporva sok százezer magyar áldozat emlékét .

Tisztelt Miniszter Úr!

Joggal vetődnek fel bennünk a kérdések, hogy ezek szerint vagy a rendőrség és az ügyészség
nem járt el törvényszer űen, vagy a törvény alkalmatlan eredeti funkciójának betöltésére . Ezért
kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat, hogy mit kíván tenni ez, az ehhez hasonló jövőbeni esetek
elkerülése végett ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2013 . augusztus 26 . .

Tisztelettel :

Németh Zsolt
Jobbik
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